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Vänsterpartiet i Växjö kommun presenterar:

Vad hände i kommunfullmäktige 17/11? 

Budget i svårt läge
Dags för budgetfullmäktige att besluta 
om de ekonomiska förutsättningarna för 
Växjö kommun 2021. Vänsterpartiet och 
Socialdemokraterna hade inför sammanträdet 
tagit fram ett gemensamt budgetförslag. 

- Det är en unik 
situation som kom-
munen, Sverige och 
hela världen befinner 
sig i just nu till följd 
av den pågående 
pandemin, inledde 
Maria Garmer (V) 
i sitt inledningsan-

förande. Att välfärden fungerar är centralt 
för att vi ska klara den här och kommande 
kriser. Hur vi använder våra gemensam-
ma resurser är helt avgörande för vilket 
samhälle vi får och vilken framtid vi går till 
mötes. Det bästa vi kan göra för framtida 
generationer är att satsa på det gemensam-
ma. Vänsterpartiets främsta mål är ett 
jämlikt samhälle och budgeten är ett medel 
för att åstadkomma det.  

För att skapa en hel och trygg kommun är 
det socialt förebyggande arbetet grundläg-
gande, därför vill vi att Växjö kommun 
ska stärka arbetet med tidiga insatser för 
barn och unga. Ibland möter vi lärare som 

säger att de känner att de aldrig räcker till. 
Duktiga, ambitiösa lärare som går hem från 
jobbet utan att känna att alla barn hann få 
den hjälp de har rätt till. Därför vill vi satsa 
extra på skolan för att på ett kraftfullt sätt 
kunna bryta skolsegregationen med både 
långsiktiga insatser och mer akuta åtgärder. 
Antalet elevassistenter och specialpedagoger 
behöver öka och budgeten ska täcka de 
olika skolornas behov. 

En arbetstidsförkortning skulle göra att fler 
orkar jobba till pensionsålder utan att slitas 
ut i förtid. Med nuvarande heltidsnorm 
har många svårt att kombinera arbete med 
familj och fritid. Vi vill aktivt arbeta med 
att ställa om till ett mer hållbart arbetsliv. 
Därför vill vi att delade turer ska avskaffas 
och att tillsvidareanställning på heltid blir 
norm. En stark offentlig sektor kräver mycket 
personal. Vi vill att kommunen ska planera 
för arbetsmarknadsåtgärder med sikte på 
kommunens egna rekryteringsbehov. 

Klimatet är vår tids stora ödesfråga. Arbetet 
måste ske globalt men det finns mycket att 
göra på lokal nivå också. Att kommunen 
växer är positivt men samtidigt innebär det 
utmaningar för den biologiska mångfalden 
och ekosystemen. Känsliga naturmiljöer 
behöver därför omhändertas på ett tydligt 
sätt. Klimat- och miljöfrågorna ska genom-



syra allt vi gör i kommunen.  

Man ska satsa sig ur kriser, att satsa är att 
ta ansvar. Det förbättrar villkoren i kom-
munen och ger invånarna den kraft och 
det hopp som behövs för att vi tillsammans 
ska vara stärkta efter pandemin. En stark 
välfärd är garanten för den sammanhållning 
som vi behöver för att möta både pågående 
och kommande kriser.  

Vi satsar nästan 80 miljoner mer än vad 
majoriteten och Sverigedemokraterna gör i 
sina respektive budgetar, det spelar roll vem 
som styr i kommunen.

Ledamöternas frågor 
Alf Skogmalm (S) 
undrade om det 
verkligen förekom 
intagningsstopp 
till Lammengatans 
särskilda boende 
i Lammhult trots 
lediga platser där. 

- Nej inget intagningsstopp har förekommit 
tidigare och kommer inte heller bli aktuellt 
i  framtiden, garanterade Ulf Hedin (M). 

En ytterligare fråga kom från Carin Hög-
stedt (V) som återigen undrade hur mycket 
möbleringen av nya kommunhuset kom-
mer att kosta, en fråga som varit väldigt 
svår att få svar på. 

- Jag vet fortfarande inte, men lovar åter-
komma på decemberfullmäktige i svaret på 
den utförliga interpellation Vänsterpartiet 
lämnat in om kommunhusets kostnader, 
svarade Anna Tenje (M).

Vi satsar på barn och unga
I Växjö ska alla ha möjlighet att förverkliga 
sina livsdrömmar och den första kontakten 
med arbetsmarknaden är viktig. Därför anser 
Vänsterpartiet och Socialdemokraterna att det 
ska finnas sommarjobb för ungdomar från 
det år de slutar årskurs 9 till det år de påbörjar 
årskurs 3 i gymnasiet. Till skillnad från den 
blå-gröna majoriteten menar vi att sommar-
jobb ska erbjudas utan krav på skolresultat. 

Elisabet Flennemo 
(V) debatterade med 
Oliver Rosengren 
(M) som menar 
att sommarjobb 
ska villkoras. De 
blå-gröna anser att 
ungdomar utan 
godkända betyg först 

måste gå en sommarskola innan sommar-
jobb erbjuds. Elisabet menar att det kanske 
är just den ungdom som har det tufft i 
skolan som kan behöva kontakten med 
arbetsmarknaden extra mycket. En positiv 
erfarenhet av arbetsmarknaden motiverar 
till att lägga kraft och tid på studierna och 
avsluta gymnasiet med godkända betyg. 

Elisabet lyfte i sitt anförande även vikten
av att barn och ungdomar som lever i 
familjer med missbruk eller psykisk ohälsa 
blir uppmärksammade. I varje klass finns 
ett eller flera barn med den bakgrunden och 
när vuxennärvaron ökar i skolan ökar också 
möjligheten att dessa barn blir sedda och får 
det stöd de behöver.

Satsningar för en aktiv fritid
Alla växjöbor ska ges möjlighet till en förhöjd
livskvalitet genom ett rikare kulturliv och 
en meningsfullare fritid. I Vänsterpartiets 



och Socialdemokraternas gemensamma 
budget läggs därför ytterligare 7,5 miljoner i 
nya satsningar på bland annat ökat stöd till 
föreningslivet, införande av en bok-och
kulturbuss, utveckling av Bergendahlska 
gården, inrättande av en fritidsbank, fortsatt 
stöd till ridklubbarna, utveckling av Rings-
bergsområdet, förbättring av våra frilufts-
områden och badplatser med mera. 

- Hur får ni råd med både bokbuss och fritids-
bank, undrade Lena Wibroe (M). 

- Det ryms fullt ut inom vår utökade ram 
svarade Otto Lindlöf (S). 

- Ni blå-gröna misslyckades ju helt med era 
besparingsförslag på flytt av konsthallen och 
grönyteskötseln innevarande år. Det blev 
tvärtom dyrare och kostade mängder av oro 
och bekymmer för personalen, konstaterade 
Lindlöf vidare. 

- Vissa saker kunde kanske gjorts bättre, 
medgav Jon Malmqvist (KD).

Stora skillnader mellan budgetar 
- Syftet med att spara i ladorna är väl ändå 
för att kunna använda det i dåliga tider. 
Växjö kommun beräknas göra ett överskott 

på 200 miljoner 
i år på grund av 
stora statsbidrag 
som inte hinner 
omsättas. Det är 
en del av dessa 
pengar som ska 
användas under 
nästa år istället för 
att läggas till den 

dryga miljard som Växjö kommun redan har 
på banken, förklarade Johnny Werlöv (V) 

när han redogjorde för Vänsterpartiets syn 
på finansiering. 
 
Den skiljer sig från den blå-gröna budgeten 
med drygt 70 miljoner mer till utbildning 
och omsorg och finansieras med ett minus 
på 100 miljoner. Blå-gröna å sin sida tar ut 
nästan 100 miljoner från Växjöbostäders 
hyresgäster. Båda sidor angrep varandras 
finansiering. Den goda ekonomin just 2020 
beror till stor del på nya statsbidrag, som 
kommit från regeringen för att dämpa pan-
demins negativa konsekvenser. 

Stora skillnader var 
det också i synen 
på nerläggning och 
sammanslagning av 
bolag och nämnder. 
- Självfallet kan or-
ganisationen behöva 
förändras över tid. 
Men det vore väldigt 
bra att börja med en 

konsekvensbedömning, omvärldsanalyser och 
plus och minus, sa Carin Högstedt (V). Ni 
har en mening i en budget, höftar en spar-
summa och så är det klart.  

Särskilt framtiden för Vidingehem, bostads-
bolaget som bygger på landsbygden, och 
Videum, som bygger och förvaltar åt Linné-
universitetet och har som uppdrag att 
stimulera kunskapsbaserade företag, dry-
ftades under det 13 timmar långa budget-
mötet. Företrädare för Vänsterpartiet och 
Socialdemokraterna ifrågasatte framförallt 
hanteringen av bolagssammanslagningen 
och frånvaron av beslutsunderlag.  Kom-
munstyrelsens ordförande Anna Tenje 
(M) sa till slut att ”det är inte hugget i 
sten”.  
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Olika perspektiv på omsorg
Alla i kommunfullmäktige vill äldre väl, alla 
vill ha trygghet och tycker inte att personalens
höga sjukskrivningstal är ok. Men det är 
olika sätt att komma dithän i de olika bud-
getarna.  

V och S har flera förslag för just personalens 
bättre villkor; stopp för delade turer, mer 
personal, tillitsstyrning istället för minutjakt, 
fler fastanställningar med mera. De styrande 
har inget nytt för att angripa ohälsa, stress 
och press.  

Julia Berg (S) talade om varför LOV (lagen 
om valfrihet) ska avskaffas i kommunen. 
LOV har visat sig äta pengar. Hon pläderade 
också för att få bort delade turer. Inget gehör 
från blå-gröna. Carin Högstedt (V) försökte 
övertyga om att kontinuiteten i hemtjänst/
hemvård ska bli bättre, från nuvarande 14 
olika personal per 14 dagar till max 10.  
- För det krävs mer personal, fastslog hon. 

Det ifrågasattes av Anna Zelvin (KD). 
Men V och S vidhöll att både god kontinuitet
och att få bort delade turer kräver mer personal,
 om inte den befintliga ska jobba fler helger. 
Det går inte att både ha kakan och äta den. Vi 
har pengarna i vår budget, sa Julia och Carin. 
  
Värna landsbygen!
- Att landsbydgen fortsätter utvecklas är en 
förutsättning för att Växjö kommun ska 
kunna fortsätta utvecklas. Samhällsservice på 
de mindre orterna ska vara god, bibliotek, 
fritidsgårdar och föreningsliv ska prioriteras 
för att ge invånarna på orterna bästa möjliga 
förutsättningar att leva innehållsrika liv. Idag 
har vi även beslutat om en ny landsbygdsplan 

och det är glädjande att de olika partierna 
verkar ha en samsyn kring att utveckla lands-
bygden, sa Maria Garmer (V).

I den blå-gröna majoritetens budget fanns 
en föreslagen sammanslagning av de 
nämnder och förvaltningar som arbetar med 
samhällsbyggnad. Ökad samverkan mellan 
förvaltningar och bolag är bra men sam-
manslagningar kräver risk- och konsekvens-
analyser. 

Vi säger inte att det är negativt, vi säger att 
vi inte vet om det är positivt. Underlaget är 
helt enkelt för tunt för att vi ska kunna veta 
hur en sammanslagning av bolagen skulle 
påverka till exempel byggandet på landsby-
gden. I Vidingehem finns kunskap om de 
mindre orternas behov och förutsättningar. 
Johnny Werlöv (V) frågande Anton Olsson 
(M) om han hade sett någon risk- och kon-
sekvensanalys? Olsson var övertygad om att 
det var ett bra beslut men att han inte hade 
sett någon konsekvensanalys.


